

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱

Practicum in Early Childhood Education and Care (I) 嬰幼兒教保實習(一)

當期課號	3571	Course Number	3571
授課教師	李玲玉	Instructor	LEE,LING YU
中文課名	嬰幼兒教保實習(一)	Course Name	Practicum in Early Childhood Education and Care (I)
開課單位	幼兒保育系(二進)四B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程透過實際的參觀、課堂上的討論及心得分享，幫助同學充實幼教知識，熟悉職場上所需之技能，體認專業職責與倫理、啟發專業志趣	Objectives	The course helps students enrich their knowledge about early childhood education, sharpen their skills in early child care, and cultivate their professionalism and ethics as a professional in early childhood education, through visits to early childhood education and care programs, group discussion, and experience sharing.
教材	<input type="checkbox"/> 上課教材：教保實習 蔡延治 (1998) 啓英文化出版社 <input type="checkbox"/> 參考資料：教保實務I、II 鄭玉珠 著 心理出版社	Teaching Materials	
成績評量方式	1.小組工作表現(如小組工作執掌) 20% 2.小組報告與作業 30% 3.個人報告：參觀心得30% 4.個人參觀表現、課堂參與情形20%	Grading	1. Group performance: 20% 2. Group report and presentation: 20% 3. Individual Report: 30% 4. Participation: 20%
教師網頁	-		
教學內容	週次 日期 教學內容 一 9/13 課程介紹、說明、分組、工作分配、評量說明 二 9/20 教育實習之理念與作法、參觀機構I行前說明 三 9/27 參觀機構I 四 10/4 Off 五 10/11 參觀機構II檢討與心得分享、參觀機構II行前說明 六 10/18 參觀機構II 七 10/25 Off 八 11/1 參觀機構II檢討與心得分享、參觀機構III行前說明 九 11/8 期中考 (Off) 十 11/15 參觀機構III 十一 11/22 參觀機構III檢討與心得分享、參觀機構IV行前說明 十二 11/29 參觀機構IV 十三 12/6 Off 十四 12/13 參觀機構IV檢討與心得分享、參觀機構V行前說明 十五 12/20 參觀機構V 十六 12/27 Off 十七 1/3 參觀機構V檢討與心得分享 十八 1/10 期末考(期末總檢討)	Syllabus	· <input type="checkbox"/> Week Date Teaching Content 一 9/13 Introduction to the course 二 9/20 Instruction of the observational kindergarten one 三 9/27 Observation the kindergarten one 四 10/4 Off 五 10/11 Review &sharing Instruction of the observational kindergarten two 六 10/18 Observation the kindergarten two 七 10/25 Off 八 11/1 Review &sharing Instruction of the observational kindergarten three 九 11/8 Mid-term Exam. (Off) 十 11/15 Observation the kindergarten three 十一 11/22 Review &sharing Instruction of the observational kindergarten four 十二 11/29 Observation the kindergarten four 十三 12/6 Off 十四 12/13 Review &sharing Instruction of the observational kindergarten five 十五 12/20 Observation the kindergarten five 十六 12/27 Off 十七 1/3 Review &sharing 十八 1/10 Final Exam.